
                Masfjorden kommune 
 
 
 

Møtebok 

for 

Kommunestyret 
 

Møtedato: 26.09.2019 

Møtestad: Kommunestyresalen 

Møtetid: 12:45 - 16:45 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Karstein Totland H Ordførar 

Frode Langhelle H Medlem 

John Torsvik H Medlem 

Wenke Fredheim Ekren H Medlem 

Lene Hansen Kvamsdal H Medlem 

Torill Torsvik Størkersen AP Varaordførar 

Ragnvald Tangedal AP Medlem 

Arthur Reidar Sjursen AP Medlem 

Jon Hope Krf Medlem 

Siri Tangedal Kratzmeier Krf Medlem 

Geir Egil Haugsvær Sp Medlem 

Wenche Dåe Sp Medlem 

Egil Kvingedal V Medlem 

Janne Judith K. Sandnes Frp Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle 

Bjarte Andvik H Medlem 

Atle Nordland H Medlem 

Bjørn Egil Nordland AP Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem 

Hildegunn Bjånes AP Bjørn Egil Nordland 

Henning Atle Fredriksen H Atle Nordland 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Rådmann Svein Helge Hofslundsengen og rådgjevar Anne Kristin Rafoss som og førte møteboka.  
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Sakliste 

Saksnummer: Sakstittel:  

044/2019 Godkjenning av innkalling og sakliste s.  03 

045/2019 Godkjenning av møtebok s.  04 

046/2019 Auke i videreutlån 2019, startlån s.  05 

047/2019 Husleige kommunale utleigebustader 2020 s.  08 

048/2019 Nordhordland kemnerkontor - samarbeidsavtale s.  11 

049/2019 Vestlandsrevisjon IKS s.  16 

050/2019 Investeringsprosjekt signalanlegg/velferdsteknologi ved Masfjorden 
sjukeheim 

s.  22 

051/2019 Søknad om tilskot frå kraftfondet til investering i landbruket, Eli og Knut 
Audun Areklett 

s.  25 

052/2019 Søknad om ekstraløyving til barne- og ungdomsarbeidarar i kyrkja s.  28 

053/2019 Høyringsfråsegn - Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar s.  30 

054/2019 Revisjon av konsesjonsvilkår knytt til Matrevassdraget i Masfjorden 
kommune 

s.  37 

055/2019 Referatsak s.  40 

056/2019 Finansrapportering pr. 31.8.2019/2.tertial 2019 s.  42 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/590 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

044/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Godkjenning av innkalling og sakliste  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 044/2019 

 

KS - behandling: 

Det vart sett fram framlegg om Arthur Sjursen (Ap) og Frode Langhelle (H) til å skrive under 
møteboka. 

Jon Hope (KrF) las opp eit innspel til kulturminneplanen som ein kommentar til formannskapssak 
052/19. Ordførar sa at dette innspelet vert journalført på rett sak. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/590 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

045/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Godkjenning av møtebok  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 045/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Viktor Ellingbø FE-145 
 

19/552 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

068/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

046/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Auke i videreutlån 2019, startlån  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune tar opp nytt lån kr 5.000.000 i Husbanken til vidareutlån i 2019, Startlån.  

Det nye låneopptaket innarbeidast i investeringsbudsjettet for 2019: 

·  Utlån og forskoteringar                     auke med kr 5.000.000 
·  Bruk av lånemidlar                               auke med kr 5.000.000   

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
I handsaming av budsjett 2019, sak 065/2018, ble vidareutlån på kr 3,0 mill. i 2019 vedteken. Desse 
midlane er tatt opp og løyvd. Det har seinare komet fleire nye søknader om finansiering gjennom 
denne ordninga.  

Vurdering 
Det har vore stor pågang for å få lån i denne ordninga som kan stimulere til økt busetting og gjere det 
enklare for unge innbyggjarar å etablere seg med eigen bustad i kommunen.  

Kommunen har hittil i år lånt kr 3,0 mill., og midlane er brukt opp. Det er allereie komet nye søknader 
som gjer at finansieringsbehovet i år blir større enn det som ligg i opphavleg budsjett. Samstundes 
ser ein at bankane blir meir restriktive i å delfinansiere bustadkjøp, slik at fleire må finansiere heile 
behovet med startlånsmidlar.             

Konklusjon 
Masfjorden kommune tar opp nytt lån på kr 5,0 mill. til vidareutlån i 2019.  

Budsjettskjema 2A endrast som følgje:  
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Formannskapet - 068/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune tar opp nytt lån kr 5.000.000 i Husbanken til vidareutlån i 2019, Startlån.  

Det nye låneopptaket innarbeidast i investeringsbudsjettet for 2019: 

·  Utlån og forskoteringar                     auke med kr 5.000.000 
·  Bruk av lånemidlar                               auke med kr 5.000.000   

 

 

Kommunestyret - 046/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
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KS - vedtak: 

Masfjorden kommune tar opp nytt lån kr 5.000.000 i Husbanken til vidareutlån i 2019, Startlån.  

Det nye låneopptaket innarbeidast i investeringsbudsjettet for 2019: 

·  Utlån og forskoteringar                     auke med kr 5.000.000 
·  Bruk av lånemidlar                             auke med kr 5.000.000   
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Viktor Ellingbø FE-151 
 

19/557 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

069/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

047/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Husleige kommunale utleigebustader 2020  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Nye husleigesatsar for kommunale utleigebustadar innarbeidast i budsjett 2020 med verknad frå 
januar 2020. 

Alle nye leigekontrakt inngåast utan rabattordning, med andre ord 100 % leige frå første månad.   

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Med verknad frå januar 2020 blir husleigesatsane for utleigebustadar i Masfjorden kommune justert 
opp med 3,0 %. Justeringa er basert på deflator for kostnader for kommunesektoren i 2019. 

De nye satsane er som følgje: 
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Konklusjon 
Dei nye satsane blir innarbeid i budsjett 2020 og varsel om auke blir sendt allereie i oktober 2019.  

Leigekontraktar som inngåast frå dags dato blir inngått utan rabattordning.     

 

  

Formannskapet - 069/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Nye husleigesatsar for kommunale utleigebustadar innarbeidast i budsjett 2020 med verknad frå 
januar 2020. 

Alle nye leigekontrakt inngåast utan rabattordning, med andre ord 100 % leige frå første månad.   
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Kommunestyret - 047/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Torill Torsvik Størkersen (Ap) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

·  Ingen auke i husleigeprisane no 

·  80 % rabattordning vert vidareført. 

·  I høve rekruttering til kommunale stillingar, må rabattordninga nyttast. 

Kommunestyret samla seg om at saka vert sendt attende til administrasjonen for vidare utgreiing og 
Ap trekk sitt forslag. 

Framlegg til vedtak jobba fram i møtet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Saka vert sendt attende til administrasjonen for vidare utgreiing. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-139 
 

19/555 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

064/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

048/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Nordhordland kemnerkontor - samarbeidsavtale  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Nordhordland kemnerkontor - Ny samarbeidsavtale og politisk sak 04.09.2019 
Fordeling budsjett 2020 04.09.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune går inn i samarbeidet kring Nordhordland kemnerkontor frå 1.1.2020 og 
godkjenner avtale om interkommunalt vertskommunesamarbeid mellom Alver kommune, Osterøy 
kommune, Modalen kommune og Masfjorden kommune slik den ligg føre i saksvedlegg – 
samarbeidsavtale og 2020 budsjett. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Det har vore dialog mellom Masfjorden kommune og Nordhordland kemnerkontor sidan hausten 
2018 med vurdering om vi skal slutte oss til det etablerte samarbeidet mellom fleire kommunar i 
regionen, og formell førespurnad vart sendt frå kommunen til kemnerkontoret i slutten av mars 2019 
med følgjande innhald;    
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Fakta & vurdering
Frå og med 1.1.2010 har kommunane Lindås, Meland, Radøy, Osterøy og Modalen hatt eit
interkommunalt vertskommunesamarbeid om skatteoppkreverfunksjonen. Lindås kommune er
vertskommune.

Nordhordland kemnerkontor ivaretar de oppgavene som er pålagt den kommunale
skatteoppkreveren i skattebetalingsloven for alle medlemmskommunene. Dette gjelder innkreving av
skatte- og avgiftskrav, gjennomføring av arbeidsgiverkontroll og føring av skatteregnskapet. I tillegg
har kemnerkontoret ansvar for innkreving av kommunale avgifter med legalpant som kan innkreves
etter skattebetalingslovens regler. Per i dag gjelder dette feieavgift, årsavgiftvann og avløp, samt
eiendomsskatt for de kommunene som har dette.

Nordhordland kemnerkontor består i dag av 7,8 årsverk, fordelt på 8 ansatte.

På bakgrunn av kommunesammenslåing, ny deltakerkommune og tilføring av nye oppgaver til
kemnerkontoret er detnødvendig å endre samarbeidsavtalen.

Kommunesammenslåing:
Kommunane Lindås, Meland og Radøy har vedtatt å slå seg saman frå 1.1.2020. Namnet til den nye
kommunen blir Alver kommune.
Ny vertskommune i det interkommunale samarbeidet blir endret frå Lindås kommune til Alver
kommune.

Ny deltakar:
Masfjorden kommune har i brev av 28.03.2019 søkt om å bli tatt opp som deltaker i samarbeidet.
Opptak av nye medlemmer til samarbeidet kan skje etter søknad dersom alle deltakerkommunene er
enige. For å få delta, må nye deltakere betale inn tilsvarende sum som dei andre deltakande
kommunane har måtte leggje ned i oppretting av samarbeidet. Se opprinnelig samarbeidsavtale
punkt 9.
Samlet kostnad ifm oppstart av Nordhordland kemnerkontor var kr 406 670, hvorav kr 159 003 ble
fordelt mellom kommunene forholdsmessig etter innbyggertall. De øvrige kostnadene ble dekket
med midler fra Fylkesmannen.

Hadde Masfjorden kommune blitt deltaker ved opprettelsen i 2010 ville de med 1711 innbyggere(tall
per 2018) hatt 4,68 % av totalinnbyggerene. Dette ville utgjort kr 7 727. Beløpet blir å innbetale av
Masfjorden kommune for 2020.

Nye oppgaver til kemnerkontoret:
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Det er gjennomført et delprosjekt om utgreiing av intern eller ekstern inkasso. Administrativ 
styringsgruppe i Alver har vedtatt prosjektgruppas tilråding om å overføre oppgaven med innkreving 
av kommunale krav til kemnerkontoret. Overføring av slike oppgaver krever vedtak i kommunestyra.  
I dag er oppgaven med innkreving av forfalt og ubetalte kommunale krav, slik som 
barnehagebetaling, SFO, husleige og avfallsgebyr overlatt til et inkassoselskap for flere av 
kommunene. Denne oppgaven kan kemnerkontoret gjøre på vegne av alle kommunene. Oppgaven 
kan gjøres ved bruk av saksbehandlingssystemet som allerede brukes til innkreving av kommunale 
avgifter med legalpant.  

Dersom innkreving av avfallsgebyr gjøres av kemnerkontoret kan innkreving skje etter reglene om 
innkreving av skatte- og avgiftskrav i skattebetalingsloven. Det antas da at mange saker vil kunne 
løses ved utleggstrekk i lønn, som ikke involverer den ordinære namsmannen, og som heller ikke 
koster gebyr.  

Prosjektetgruppen har lagt til grunn at egeninkasso vil være rimeligere for skyldnerene og nærmest 
selvfinansiert ved gebyr- og salærinntekter. En forutsetning for dette er at kemnerkontoret gis 
enerett til å drive kommunal innkreving. Dette for å sikre tilstrekkelig sakstilfang for å sikre 
tilstrekkelig gebyr/salærinntekter for å kunne dekke kostnader til oppbemanning som vil være 
nødvendig for å kunne utføre oppgaven.  

Det må jobbes videre med å avklare en hensiktsmessig avvikling av samarbeidet med 
inkassoselskapene, og hvordan «gamle» saker skal håndteres.  

Målet er at overføring av nye saker fra kommunene skal kunne gjøres fra 1. januar 2020 til 
kemnerkontoret. 

Økonomiske tilhøve 
I den opprinngelige samarbeidsavtalen er det avtalt at alle deltakere skal betale en fast deltakeravgift 
årlig, at de deltakerene som har eiendomsskatt på hus og hytte skal dele kostnaden med et halvt 
årsverk mellom seg, og at resten av kostnadene skal deles forholdsmessig mellom deltakerne etter 
innbyggertallet. Gebyrinntekter og inntekter etter sal av tenester reduserer kostnaden for 
kommunene.  
Etter kommunesammenslåing og etter opptak av Masfjorden kommune, vil det kun være Osterøy 
kommune som skal ha eiendomsskatt på hus og hytte fra 1.1.2020. Jobben med å innkreve 
eiendomsskatt for hus og hytte medfører ingen, eller svært lite, ekstra arbeid. Særlig så lenge denne 
skatten faktureres sammen med andre kommunale avgifter. Det foreslås derfor å kutte ut denne 
delen, og at det etter den faste deltakeravgiften kun blir fordeling forholdsmessig mellom alle 
deltakerkommunene etter innbyggertallet.  

Det økonomiske oppgjøret, med regulering av deltakeravgift og beregning av forholdstall, skjer en 
gang per år.  

Endring av oppsigelsestid 
Oppsigelsestiden i opprinnelig avtale var to år. Ny kommunelov legger opp til en oppsigelsestid på et 
år, men som kan fravikes ved avtale. Det foreslås at oppsigelsestiden blir lik som i loven.  
 
Heimel for samarbeidet,  
§ 20-2.Administrativt vertskommunesamarbeid 
En kommune (samarbeidskommune) kan avtale med en annen kommune (vertskommune) at 
vertskommunen skal utføre oppgaver og treffe vedtak i saker som ikke har prinsipiell betydning. 
Dette gjelder på tilsvarende måte mellom fylkeskommuner. 
 
Kommunestyret eller fylkestinget delegerer selv myndighet til å treffe vedtak som er nevnt i første 
ledd, ved å instruere kommunedirektøren i egen kommune eller fylkeskommune om å delegere 
myndigheten til kommunedirektøren i vertskommunen. 
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Folkevalgte organer i vertskommunen har ikke instruksjons- eller omgjøringsmyndighet i saker der 
myndigheten er delegert etter andre ledd. 
 
En samarbeidskommune kan gi vertskommunen instruks om hvordan den delegerte myndigheten 
skal utøves i saker som bare gjelder samarbeidskommunen eller dens innbyggere. 
 
Hvis vertskommunen treffer vedtak etter delegert myndighet fra en samarbeidskommune, kan 
samarbeidskommunen omgjøre vedtaket etter reglene i forvaltningsloven1 § 35 første ledd 
 
§ 20-4.Samarbeidsavtale 
Når et vertskommunesamarbeid opprettes, skal det inngås en skriftlig samarbeidsavtale mellom 
deltakerne i vertskommunesamarbeidet. 
De enkelte kommunestyrene eller fylkestingene i alle deltakerkommunene skal selv vedta 
samarbeidsavtalen og endringer som gjelder forhold som er nevnt i tredje og fjerde ledd. 
Samarbeidsavtalen skal inneholde bestemmelser om 

a) deltakerne i samarbeidet 

b) hvem av deltakerne som er vertskommune 

c) hvilke oppgaver og hvilken myndighet som skal legges til vertskommunen 

d) når oppgaver og myndighet skal overføres 

e) hvilke av vertskommunens vedtak deltakerne skal underrettes om 

f) hvordan det økonomiske oppgjøret mellom samarbeidskommunene og vertskommunen skal 
foregå 

g) hvordan deltakerne kan tre ut av samarbeidet 

h) hvordan samarbeidet skal oppløses 

i) annet som etter lov skal fastsettes i avtale. 
 

Avtaler om vertskommunesamarbeid med felles nemnd skal også inneholde bestemmelser om hvor 
mange medlemmer den enkelte deltakeren skal ha i nemnda. 
I et vertskommunesamarbeid mellom kommuner skal vertskommunen orientere fylkesmannen om at 
samarbeidet er opprettet. I et vertskommunesamarbeid mellom fylkeskommuner skal 
vertskommunen orientere departementet om at samarbeidet er opprettet 
 

Konklusjon 
Masfjorden kommune går inn i samarbeidet kring Nordhordland kemnerkontor frå 1.1.2020 og 
vedtek avtale om interkommunalt vertskommunesamarbeid mellom Alver kommune, Osterøy 
kommune, Modalen kommune og Masfjorden kommune slik den ligg føre i saksvedlegg – 
samarbeidsavtale og 2020 budsjett.  

 

  

Formannskapet - 064/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune går inn i samarbeidet kring Nordhordland kemnerkontor frå 1.1.2020 og 
godkjenner avtale om interkommunalt vertskommunesamarbeid mellom Alver kommune, Osterøy 
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kommune, Modalen kommune og Masfjorden kommune slik den ligg føre i saksvedlegg – 
samarbeidsavtale og 2020 budsjett. 

 

 

Kommunestyret - 048/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Masfjorden kommune går inn i samarbeidet kring Nordhordland kemnerkontor frå 1.1.2020 og 
godkjenner avtale om interkommunalt vertskommunesamarbeid mellom Alver kommune, Osterøy 
kommune, Modalen kommune og Masfjorden kommune slik den ligg føre i saksvedlegg – 
samarbeidsavtale og 2020 budsjett. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-033, FA-L35 
 

19/545 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

065/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

049/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Vestlandsrevisjon IKS  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Saksutgreiing revisjon 02.09.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Det vert etablert eit nytt interkommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. 
Masfjorden kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegg til selskapsavtale 
gjeldande frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019.  

2. Som kommunen sin representant i reprsentantskapet i det nye selskapet vert ordførar 
valt, med varaordførarar som vara 

3. Masfjorden kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde 
frå 1.1.2020 

4. Når nytt selskap (Vestlandsrevisjon IKS) er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Viser til orientering av revisjonssjef i samband med kommunestyremøte juni 2019, og at sak ville 
komme til politisk handsaming i september 19.  

3.januar 2019 var det eigarmøte i Bergen for kommunane i Nordhordland Revisjon IKS (NHR IKS) og 
Indre Hordaland Revisjonsdistrikt (IHR) der framtida for kommunal revisjon i Hordaland var tema. 
Desse to selskapa er kommunale revisjonsselskap, og begge blir påverka av kommunereforma som  
fører til færre eigarkommunar i selskapa frå 31.01.2020. På eigarmøtet vart det  gjort vedtak om at 
styra i selskapa skulle utgreia samanslåing. Målet for arbeidet har vore å greia ut eit selskap som kan 
gje kommunal revisjon i eigenregi som har:  

·  solid kompetanse 
·  tilstrekkeleg kapasitet 
·  leverer revisjonstenester med høg kvalitet 
·  konkurransedyktig pris 

Etter dette sette styra i dei to selskapa ned ei arbeidsgruppe som først utforma ein intensjonsavtale 
om samanslåing og så utarbeidde utgreiinga «Utgreiing kring samanslåing av Indre Hordaland 
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Revisjonsdistrikt og Nordhordland Revisjon IKS». Utgreiinga tilrår at dei to selskapa går saman og 
stiftar eit nytt selskap med namn Vestlandsrevisjon IKS. Tilrådinga er vedteken i styra for dei to 
selskapa, lagt fram for representantskapet i NHR IKS, og utgreiinga med innstilling er sendt til 
handsaming i eigarkommunane med framlegg til vedtak. 

Frå 01.01.2020 skal Meland og Radøy kommunar gå saman med Lindås kommune og etablera Alver 
kommune. I samband med dette har ein gjort vedtak om utmelding frå, med verknad frå og med 
01.01.2020.  Utmeldinga er motteken og stadfest av NHR IKS.  Det har vore drøftingar mellom 
selskapet og kommunane om formalitetar og oppgjer når Radøy og Meland går ut som eigar. 
Drøftingane har hatt som mål å finna gode løysingar både for Meland og Radøy kommunar som går 
ut og for selskapet og dei kommunane som blir eigarkommunar vidare. Utmeldinga frå Radøy og 
Meland kommunar har store konsekvensar for selskapet.  

Fakta & Vurdering 

Etter at Meland og Radøy kommunar går ut av selskapet er det 5 eigarkommunar att. Desse er 
Austrheim, Fedje, Masfjorden, Modalen og Osterøy kommunar. Indre Hordaland Revisjonsdistrikt 
(IHR) har no 6 eigarkommunar. Desse er Voss, Ulvik, Eidfjord, Ullensvang, Odda og Jondal. I tillegg 
reviderer IHR Granvin kommune gjennom dotterselskapet Vestlandsrevisjon AS. Etter  
kommunereforma er talet på kommunar redusert til 4, då Voss og Granvin går saman til nye Voss 
kommune og Ullensvang, Odda og Jondal blir nye Ullensvang kommune. Ved samanslåing av desse to 
selskapa vil ein få 9 eigarkommunar .  

Interkommunale selskap vert etablert etter «Lov om interkommunale selskap», og lova krev at den 
skriftlege selskapsavtalen vedteken av kommunestyret sjølv. 

§ 4.Selskapsavtale 

For interkommunalt selskap skal det opprettes en skriftlig selskapsavtale. For de enkelte 
deltakere skal kommunestyret eller fylkestinget selv vedta avtalen. For deltaker som er 
interkommunalt selskap, vedtas selskapsavtalen av representantskapet. Vedtaket krever 
tilslutning fra samtlige medlemmer av representantskapet med mindre annet er fastsatt i 
selskapsavtalen for det deltakende selskap. 

Endringer i selskapsavtalen som gjelder forhold som omtalt i tredje ledd, skal skje på samme 
måte. Andre endringer vedtas av representantskapet med tilslutning fra minst to tredeler av 
de avgitte stemmer med mindre det er avtalt at også slike endringer skal vedtas i samsvar med 
regelen i første punktum. 

Selskapsavtalen skal i det minste angi følgende: 

1. selskapets foretaksnavn; 
 

2. angivelse av deltakerne; 
 

3. selskapets formål; 
 

4. den kommune der selskapet har sitt hovedkontor; 
 

5. antall styremedlemmer; 
 

6. deltakernes innskuddsplikt og plikt til å foreta andre ytelser overfor selskapet; 
 

7. den enkelte deltakers eierandel i selskapet og den enkelte deltakers ansvarsandel i 
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selskapet dersom denne avviker fra eierandelen; 
 

8. antall medlemmer av representantskapet og hvor mange medlemmer den enkelte 
deltaker oppnevner; 

 

9. annet som etter lov skal fastsettes i selskapsavtalen. 
 

0 Endret ved lov 5 sep 2003 nr. 91 (ikr. 1 mars 2004 iflg. res. 5 sep 2003 nr. 1118). 

🔗 

Dersom det skal vera mogleg for selskapa å etablera og registrera eit selskap som kan vera operativt 
frå 01.01.2020 er vi avhengig av at saka blir handsama tidleg på hausten 2019 i alle noverande 
eigarkommunar, både dei som går ut av NHR IKS og dei kommunane i IHR som går saman til større 
kommunar i IHR. Dette kan verka ulogisk, og det er ei utfordring som fleire kommunar og kommunar 
som er råka av kommunereforma er oppe i. I utgreiinga «Sammenslåing Vestfold og Telemark 
kommunerevisjoner» er dette grunngjeve slik: Myndighet til å stifte selskap kan ikke delegeres til 
fellesnemda. Det følger av bestemmelsen om at det er «kommunestyret selv» som vedtar 
selskapsavtalene. Det er også derfor vi har valgt å stifte selskapet med de «gamle» kommunene som 
stiftere fordi vi ikke tar sjansen på å rekke dette etter konstituering av nye kommunestyrer etter 
valget og samtidig få registrert selskapet i Brønnøysund før årsskiftet.»  Dette er også situasjonen for 
NHR IKS og IHR. Derfor må Meland og Radøy kommunar også ta stilling til denne utgreiinga. Dette er 
ein formalitet, all den tid prosessen med uttreden av NHR IKS alt er starta og oppgjer må skje i dette 
selskapet og det påfører ikkje kommunane utgifter.  

Som følgje av dette er det i utgreiinga lagt fram framlegg til to selskapsavtalar,  

·  ein med kommunenamna før årsskiftet og 
·  ein der kommunenamn og eigarbrøkar er i tråd med kommunereform og eigarstatus frå og 

med 01.01.2020.  

 
3.  Rammer for eigarskap og oppseiing i kommunale selskap 

NHR IKS er etablert etter § 78 nr. 3 i kommunelova: Valg av revisor: Kommunestyret og 
fylkestinget avgjør selv om kommunen eller fylkeskommunen skal ansette egne revisorer, delta i 
et interkommunalt samarbeid om revisjon eller inngå avtale med en annen revisor.» 

Selskapet er regulert av Lov om interkommunale selskap som set rammer for av selskapet. Mest 
sentrale er desse bestemmelsane: 

§ 3. Deltakeransvar: Den enkelte deltaker hefter ubegrenset for en prosent- eller brøkdel av 
selskapets forpliktelser. Til sammen skal delene utgjøre selskapets samlede forpliktelser. Den 
enkelte deltakers ansvar for selskapsforpliktelser svarer til deltakerens eierandel i selskapet med 
mindre annet fremgår av selskapsavtalen. 

§ 30.Uttreden: «Den enkelte deltaker kan med ett års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold i 
selskapet og kreve seg utløst ……                                                                                                 
 

Utløsningssummen fastsettes til andelens nettoverdi ved oppsigelsesfristens utløp. Utløsnings-
summen kan likevel ikke overstige verdien av deltakerens innskudd. …  
                                                     
Er deltakerens andel negativ, er det deltakerens tap som skal innbetales.  
 

https://lovdata.no/LTI/lov/2003-09-05-91
https://lovdata.no/LTI/forskrift/2003-09-05-1118
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/1999-01-29-6/
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4.  Status for eige og forpliktingar i selskapet. 

NHR IKS har ikkje eigedommar eller andre verdiar. Selskapet sin kapital er dei tilsette og deira 
kompetanse.  Det er heller ikkje innskot  frå eigarkommunane i selskapet. 

Selskapet har ikkje gjeld. Derfor er den summen eigarkommunane må innfri i all hovudsak knytt til 
opparbeidde pensjonsrettane for dei tilsette. Eigarkommunane heftar i dag for pensjonsforpliktingar 
i same storleik som sin eigardel i dei respektive selskapa. Hovudregelen er at tidlegare arbeidsgjevar 
som heftar for opptente pensjonsrettar,  også har ansvaret for å betala framtidig reguleringspremie 
jfr Overføringsavtalen 

Tilsette i eit kommunalt eigd selskap arbeider for kommunen og har dei same rettar og plikter som 
andre kommunalt tilsette. Premien vert til vanleg betalt løpande og basert på faktiske og påløpte 
pensjonskostnader. KLP er selskapet sin pensjonsleverandør. Etter opplysningar frå KLP er  
eingongspremien for dei samla pensjonsforpliktingane i selskapet ved uttreden/avvikling  pr. mai 
2019 sett til kr 5 404 858  medan dei for IHR er sett til kr 6 266 412.    

Dersom ein skal gjera opp desse kostnadene er regelverket slik: For kommunar og verksemder som 
er tilslutta KLP og har forplikta seg på avtalen om overføring og samordning av pensjonsrettar 
(«overføringsavtalen»), skal det krevjast ein eingongspremie for forventa framtidig tilleggspremie 
(§9, 3 ledd) til sikringsordninga. Dette skal dekka framtidige G-reguleringar, mogleg uttak av pensjon 
etter 85 års regelen, AFP frå 65 år eller andre moglege utslag av regelverket for offentlege 
tenestepensjonar under overføringsavtalen. Eingongspremien inneheld også eit forsikringselement 
fordi Pensjonskontoret ikkje tar risikoen for hendingar og endringar i  som kan auka kostnadene i 
framtida.  Derfor er kostnaden etter prinsippa i sikringsordninga høgare enn dei rekneskapstekniske 
utrekningane.  Ved eventuell innløysing blir kostnadene for eigarkommunane då slik: 

 

Tabellen over viser kva pensjonspremien var pr eigarkommune i 2018 og kva kvar av 
eigarkommunane må betala dersom ein skal innfri pensjonsforpliktingar ved ein eingongspremie.  
Dette har vore drøfta med KLP, og arbeidsgruppa har også greidd ut eit alternativ der  noverande 
pensjonsavtale for  NHR pr 31.12.2019 held fram som eigen avtale. Kostnadene vert fordelt og 
fakturert etter eigarbrøken i NHR-IKS slik den er pr 31.012.2019. Ei slik løysing medfører: 

·  Pensjonsforpliktingane i NHR IKS pr 31.12.2020 blir handsama som alle andre 
kommunale pensjonsforpliktelsar, vidareførte i eigen avtale med KLP og betalt 
løpande av eigarkommunane.  

·  Ingen av eigarkommunane må betala ein stor eingangspremie.  
·  Uansett endringar i regelverk må ingen av kommunane betala meir enn sin del av 

til ein kvar tid faktiske kostnader for pensjonsforpliktelsane pr.31.12.2019. 
·  Det er venta at årleg premie vert redusert i perioden, som følgje av at ingen nye 

kjem inn i ordninga, og personar omfatta av ordninga fell ifrå. 
·   Det vert inngått ny avtale for dei som er tilsette i NHR-IKS (Vestlandsrevisjon IKS) 

frå og med 01.01.2020. Kostnadene med denne vert dekka av selskapet sjølv. 

Ved etablering av nytt selskap og eventuell avvikling av NHR IKS må tidlegare eigarar av NHR IKS ta 
stilling til korleis dei ynskjer å innfri pensjonsforpliktingane.  

Det har vore eit mål for utgreiingsarbeidet at eit eventuelt nytt selskap kan gje eigarkommunane 
revisjonstenester av høg kvalitet og i tråd med deira behov.  Det er også eit viktig mål å vera 
konkurransedyktig på pris. Dagens prismodell tek ikkje omsyn til at det kan vera store skilnader 
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mellom kommunane i levert kvalitet i utført internkontroll og rekneskapsarbeid noko som påverkar 
medgått tid for revisjonen. I utgreiinga er det derfor gjort framlegg om at kostnadene for 
kommunane vert sett i ein prismodell som er mest mogleg lik modellar som blir nytta i marknaden, 
og som tek omsyn til at revisjonstenester skal dekka kvalitets og dokumentasjonskrav etter 
internasjonale revisjonsstandardar. Modellen byggjer på tre element: 

·  1) Grunnpris (lik for alle eigarkommunar) 
·  2. Grunnpakke forvaltningsrevisjon (lik for alle eigarkommunar) 
·  3. Grunnpakke revisjon (tek omsyn til innbyggjartal) 

Tenester og revisjonar som går utover dette vert utført etter bestilling og fakturert etter medgått tid. 
Det skal inngåast eigen avtale med kvar av eigarkommunane. Dette vil gje kommunane og revisjonen 
høve til dialog der ein kan ta opp presisering av kva som inngår i grunnprisen og samstundes ha fokus 
på korleis både revisjonen sitt arbeid og kommunen sitt eige arbeid med internkontroll, kompetanse 
og dokumentasjon av rekneskapen kan effektiviserast og dermed redusera kostnader.   

Dei tilsette i IHR IKS har bidrege aktivt i utgreiingsarbeidet og støttar konklusjonane i utgreiinga. 

Vurdering 

Utgreiingsarbeidet er no ferdig. Styret i NHR IKS har med dette lagt fram følgjande konklusjon og 
tilråding til eigarkommunane.  

1. Det blir etablert eit nytt kommunalt revisjonsselskap med namn Vestlandsrevisjon IKS, med 
kontor i Knarvik og på Voss. 

 2. Selskapet vert organisert etter Lov om interkommunale selskap  

3. Eigardel og ansvar blir fordelt mellom eigarane etter ein modell med to komponentar der 1/3 av 
eigardelen er fordelt likt mellom eigarane og 2/3 er vekta etter folketalet i kommunane.  

4. Vestlandsrevisjon IKS vert valt til revisor for eigarkommunane, og eksisterande revisjonsoppdrag 
vert vidareført i det nye selskapet.  

5. Honorar for tenester utført av Vestlandsrevisjon IKS legg til grunn ein grunnpris og ein avtalt 
fastprisdel for grunnpakke revisjon og forvaltningsrevisjon, der eit element av fastprisen tek omsyn 
til kommunane sin storleik. Tenester utover grunnpakka vert fakturert etter medgått tid.  

6. Tilsette blir overført til nytt selskap etter reglane om verksemdsoverdraging i arbeidsmiljølova.  

7. Vestlandsrevisjon IKS skal vere organisert i KS Bedrift og ha Pensjonsordning i KLP. Dette 
vidarefører dei tilsette sine rettar.  

8. Pensjonsforpliktingar vert overført til det nye selskapet. For å sikra ei rimeleg, rett og rettferdig 
handsaming av forpliktingar, vert løpande pensjonskostnadar i dei avvikla selskapa dekka av 
eigarane etter eigardel på avviklingstidspunktet.  

9. Dei heileigde dotterselskapa Nordhordland Revisjon AS og Vestlandsrevisjon AS vert fusjonert.  

10. IHR og NHR IKS blir avvikla. 
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Konklusjon 
Masfjorden kommune støttar at det vert etablert eit interkommunalt revisjonsselskap, 
vestlandsrevisjon IKS, og går inn i selskapet jf. framlegg til vedtak.    

 

  

Formannskapet - 065/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

1. Det vert etablert eit nytt interkommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. 
Masfjorden kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegg til selskapsavtale 
gjeldande frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019.  

2. Som kommunen sin representant i reprsentantskapet i det nye selskapet vert ordførar valt, 
med varaordførarar som vara 

3. Masfjorden kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal gjelde 
frå 1.1.2020 

4. Når nytt selskap (Vestlandsrevisjon IKS) er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla 

 

 

Kommunestyret - 049/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

1. Det vert etablert eit nytt interkommunalt revisjonsselskap, Vestlandsrevisjon IKS. 
Masfjorden kommune teiknar seg som eigar og godkjenner framlegg til selskapsavtale 
gjeldande frå stiftingsdato og fram til 31.12.2019.  

2. Som kommunen sin representant i reprsentantskapet i det nye selskapet vert ordførar 
valt, med varaordførarar som vara 

3. Masfjorden kommune godkjenner selskapsavtale for Vestlandsrevisjon IKS som skal 
gjelde frå 1.1.2020 

4. Når nytt selskap (Vestlandsrevisjon IKS) er vedteke stifta, blir NHR IKS avvikla 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-233 
 

19/532 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

067/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

050/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Investeringsprosjekt signalanlegg/velferdsteknologi ved Masfjorden sjukeheim  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Underskriven akseptskjema - Tilsagn om investeringstilskudd frå husbanken 
VFT signalanlegg 

26.08.2019 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Investeringsprosjektet signalanlegg/velferdsteknologi (vft) ved Masfjorden sjukeheimen startar opp 
september 19 med ei samla investeringsramme på kr. 2.074.000, finansiert med tilskot husbanken 
med kr. 1.141.000, meirverdiavgift med om lag kr.  415.000 og netto kommunal 
eigenfinansieringsdel vert om lag kr. 520.000 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Investeringsprosjektet signalanlegg/velferdsteknologi (vft) ved Masfjorden sjukeheimen har vore 
inne i budsjett og økonomiplan over fleire år, men framleis ikkje realisert. Prosjektet har vore 
budsjettert til 500.000 netto for kommunen. Ein legg opp til at prosjektet vert gjennomført no, med 
oppstart september 2019   
 

Fakta 
Pasientvarslingsanlegget på Masfjorden sjukeheim er utrangert. Anlegget er frå 2001. Det er ikkje 
lenger muleg å få deler til systemet. per i dag fungerer anlegget svært dårleg - feil etc. som ikkje let 
seg reparere. er i ferd å gå ut over pasienttryggleiken. anlegget er ikkje tilrettelagt for 
velferdsteknologiske løysinga. Masfjorden kommune har satsa på velferdsteknologi i heile helse- og 
omsorg, og treng nytt anlegg - og budsjettert med dette i 2019 budsjettet (politisk vedtak).  
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I samband med rammesak for årsbudsjett 2020 og økonomiplan juni 2019 vart det opplyst at 
prosjektet Signalanlegg/VFT frå 500.000 brutto til 2 mill.kr., men uendra netto i 
investeringsbudsjettet etter anbodsprosess – og la då til grunn 55% tilskotsdel frå husbanken. 
Tildeling frå husbanken er nettopp mottatt, og grunnlag for gjennomføring av investeringsprosjektet 
er no på plass    
 

Justert budsjett for prosjektet 2019/2020;                    budsjettskjema 2B vert auka til 2.074.000, og 
investeringsprosjektet finansiert med tilskot husbanken med kr. 1.141.000, mva med litt over 
400.000 og netto kommunal eigenfinansieringsdel vert om lag kr. 520.000    

Konklusjon 
Investeringsprosjektet signalanlegg/velferdsteknologi (vft) ved Masfjorden sjukeheimen startar opp 
september 19 med ei samla investeringsramme på kr. 2.074.000, finansiert med tilskot husbanken 
med kr. 1.141.000, meirverdiavgift med om lag kr.  415.000 og netto kommunal eigenfinansieringsdel 
vert om lag kr. 520.000 

 

  

Formannskapet - 067/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Formannskapet oppfordra rådmann til å lage mediasak når anlegget er klar til bruk. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

 

FS - vedtak: 

Investeringsprosjektet signalanlegg/velferdsteknologi (vft) ved Masfjorden sjukeheimen startar opp 
september 19 med ei samla investeringsramme på kr. 2.074.000, finansiert med tilskot husbanken 
med kr. 1.141.000, meirverdiavgift med om lag kr.  415.000 og netto kommunal eigenfinansieringsdel 
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vert om lag kr. 520.000 

 

 

Kommunestyret - 050/2019 

 

KS - behandling: 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Investeringsprosjektet signalanlegg/velferdsteknologi (vft) ved Masfjorden sjukeheimen startar 
opp september 19 med ei samla investeringsramme på kr. 2.074.000, finansiert med tilskot 
husbanken med kr. 1.141.000, meirverdiavgift med om lag kr.  415.000 og netto kommunal 
eigenfinansieringsdel vert om lag kr. 520.000 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-223 
 

19/255 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

010/2019 
 

Kraftfondsstyret PS 10.09.2019 

051/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Søknad om tilskot frå kraftfondet til investering i landbruket, Eli og Knut Audun Areklett  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Søknad om tilskot frå Kraftfondet til investering i landbruket 09.04.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Eli og Knut Audun Areklett får ikkje tildelt tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte 
investeringsføremål, ut i frå vedtektene og retningslinene til kraftfondet, § 2 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Det er søkt om tilskot gjennom kraftfondet med kr. 400.000 til investering innan landbruk, av ei 
samla investering på om lag 2 mill.kr.  

Høyring 

Søkjar var invitert til kraftfondstyret 29.8 for å orientere nærare om søknaden i tråd med 
retningslinene § 6c., men hadde ikkje høve å stille då.  

Uttale 

Det vert opplyst at søkjar har fått innvilga tilskot med kr. 400.000 frå innovasjon Noreg.  

Fakta 

Viser til søknad/saksvedlegg  

Litt relevant henta frå vedtektene og retningslinene for kraftfondet;  
Kraftfondet er først og fremst retta mot støtte til mindre næringsprosjekt. For større prosjekt (samla 
kapitalbehov utover 500.000,-) skal søkjar først avklare mogleg støtte gjennom innovasjon Noreg eller andre 
regionale støtteordningar, før kraftfondet tek saka opp til handsaming. 

 
Ved ein eventuell samfinansiering med midlar frå andre støtteordningar, kan samla offentleg stønad ikkje 
overstige stønadsdel som er fastset i § 5. 
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Samla finansiering frå kraftfondet til private næringstiltak skal som hovudregel ikkje overstige 25 % av den 
samla kapitaltrongen for eit prosjekt 

 
I høve til § 2 i vedtektene til kraftfondet, skal Verksemder som mottar vesentleg overføringar frå 
statsbudsjettet ikkje prioriterast, herunder spesielt tenkt m.a. landbruk. 

Vurdering 

Det er positivt at søkjar har fått innvilga tilskot med kr. 400.000 frå innovasjon Noreg, som då utgjer 
om lag 20% av den samla investeringa. Med at ein skal sjå på all offentleg støtte samla, og praksis 
med inntil 25% støtte, er reell søknadsum/støttegrunnlag frå kraftfondet kr. 100.000,-. Søknaden vart 
drøfta i samband med kraftfondstyret den 29.8, og ein vurderte alternativt å tilby søkjar eit lån på 
restsum – dvs. 100.000,-. Dersom ein politisk går for ei slik løysing, tilrår ein følgjande vedtak;  

1. Eli og Knut Audun Areklett får tildelt lån gjennom kraftfondet med stort kr. 100.000 til omsøkte 
investeringsføremål.  

2. Lånet vert gitt med 5 års nedbetalingstid.  
3. Lån med pant i eigedom/anlegg/utstyr  
4. Frist for å nytte lånetilsagnet vert sett til den 26.09.2020  

Vedtaket kan etter forvaltningslova § 28 påklagast. Klagefrist er 3 veker 

 

Konklusjon 
Ut i frå vedtektene til kraftfondet §2, og det fakta at ein har fått innvilga 20% støtte til 
investeringsføremålet, samt at det er eit stort tiltak som eigentleg ligg utafor kraftfondet si 
støtteordning, må søknaden avslåast  

 

  

Kraftfondsstyret - 010/2019 

 

KRFT - behandling: 

Siri Tangedal Kratzmeier sa ho var inhabil i denne saka sidan søker er søstra. 

Kraftfondstyret vedtok samrøystes (4 røyster) at Kratzmeier var inhabil og ho forlot møtet. 

Saka vart drøfta. 

Kraftfondstyret samla seg om følgjande tilleggspunkt til framlegg til vedtak: 

1. Eli og Knut Audun Areklett får tildelt lån gjennom kraftfondet med stort kr stort kr. 100.100 til 
omsøkt investeringsføremål. 

2. Lånet vert gitt med 5 års nedbetalingstid. 

3. Lån med pant i eigedom/anlegg/utstyr 

4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 26.09.2020 

Framlegg til vedtak med tilleggspunkt lagt fram i møtet vart tilrådd til kommunestyret med 4 røyster. 

 

 

KRFT - vedtak: 

Eli og Knut Audun Areklett får ikkje tildelt tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte 
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investeringsføremål, ut i frå vedtektene og retningslinene til kraftfondet, § 2 

1. Eli og Knut Audun Areklett får tildelt lån gjennom kraftfondet med stort kr stort kr. 
100.100 til omsøkt investeringsføremål. 

2. Lånet vert gitt med 5 års nedbetallingstid. 
3. Lån med pant i eigedom/anlegg/utstyr 
4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 26.09.2020 

 

 

Kommunestyret - 051/2019 

 

KS - behandling: 

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) og Wenche Dåe (Sp) sa dei var inhabile i denne saka pga svogerskap til 
søkjar. Det vart samrøystes (14 røyster) vedteke at Kratzmeier og Dåe var inhabile og dei forlot møtet 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes (14 røyster) vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Eli og Knut Audun Areklett får ikkje tildelt tilskot gjennom kraftfondet til omsøkte 
investeringsføremål, ut i frå vedtektene og retningslinene til kraftfondet, § 2 

1. Eli og Knut Audun Areklett får tildelt lån gjennom kraftfondet med stort kr stort kr. 
100.000 til omsøkt investeringsføremål. 

2. Lånet vert gitt med 5 års nedbetallingstid. 
3. Lån med pant i eigedom/anlegg/utstyr 
4. Frist med å nytte lånetilsagnet vert sett til den 26.09.2020 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Frank Kvinge FE-223, FA-C10 
 

19/539 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

060/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

052/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Søknad om ekstraløyving til barne- og ungdomsarbeidarar i kyrkja  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Med tilvising til merknadane i saksutgreiinga kan ikkje Masfjorden kommune imøtekoma søknaden 
frå MKF om tilleggsløyving til barne- og ungdomsarbeidarar.  
 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Masfjorden kyrkjeleg fellesråd søkjer i brev dat 22.mai 2019 om kommunal ekstraløyving til å dekka 
kostnader ved innleiging av barne- og ungdomsarbeidarar i 2019 og i åra framover. 
 
I søknaden står det: « Sidan tilskotet frå Masfjorden kommune til MKF har vorte sterkt redusert dei 
siste åra måtte MKF ta grep for å kutte kostnader. Eit av desse tiltaka var å sei opp avtalen om leige 
av barne- og ungdomsarbeidarar frå Nordhordland Indremisjon. Desse har kosta MKF 10 565 kvar 
månad eller 126 950 kvart år».  
Kontrakten vart sagt opp 1.mai 2019. 
 
MKF meiner dette er eit verdifullt tilbod til barn og ungdom og ynskjer at arbeidet må halda fram. 
Det er stor deltaking på både yngres, tenklubbar og 5- pluss. 
Barne- og ungdomsarbeidarane er svært motiverte for å halda fram i jobben. 
Det vert søkt om tilleggsløyving kr 74000 for 2019 og at det frå 2020 vert plussa på kr 127 000 på 
tilskotet frå Masfjorden kommune til MKF. 
 
Fakta/vurdering 
Masfjorden kommune ser verdien av arbeidet som vert gjort av barne- og ungdomsarbeidarane i 
yngres, tenklubbar og 5- pluss. 
Rådmannen viser til at både yngres, tenklubb og 5-pluss er barne- og ungdomslag som kvart år søkjer 
og får tildelt kulturmidlar frå kommunen, til liks med kring 30 andre lag.  
Dei andre barne- og ungdomslaga har i dag leiarar som gjer arbeidet på dugnad. Nokre lag kjøper 
instruktørtenester gjennom kommunen til ca 300 kr pr time. Laga arbeider for å skaffa inntekter, og 
fleire av dei har høge deltakaravgifter.  
 
Vert søknaden innvilga kan kommunen rekna med å få tilsvarande søknader frå andre barne- og 
ungdomslag. 
  



Møtebok Masfjorden kommunestyre Møte nr. 5,  26.09.19 Side 29 av 46 
 

 

 
 
Konklusjon 
Med tilvising til merknadane ovanfor kan ikkje Masfjorden kommune imøtekoma søknaden frå MKF 
om tilleggsløyving til barne- og ungdomsarbeidarar for 2019, og auka ramma med kr 127 000 
gjeldande frå 2020.  
Tiltak må finansierast innan tildelt ramme. 
 

  

Formannskapet - 060/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Med tilvising til merknadane i saksutgreiinga kan ikkje Masfjorden kommune imøtekoma søknaden 
frå MKF om tilleggsløyving til barne- og ungdomsarbeidarar.  
 

 

 

Kommunestyret - 052/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Jon Hope (KrF) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune yter kr 47.000 for haust- og vårsemesteret  2019/2020. 

Torill Torsvik Størkersen (Ap) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Søknaden frå kyrkjeleg fellesråd skal jobbast inn i budsjettramma til kyrkja. 

Ap trekk eige framlegg til vedtak. 

Det vart røysta over framlegg til vedtak frå KrF. Vedtak frå KrF vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Masfjorden kommune yter kr  47.000 for haust- og vårsemesteret 2019/2020. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sigvald Kvinge FA-X29, TI-&13 
 

19/440 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

055/2019 
 

Formannskapet PS 29.08.2019 

053/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Høyringsfråsegn - Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Høring - Nasjonal veileder for akutthjelpere me (L)(126483) 22.08.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Masfjorden kommune tolkar at utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar legg opp til ei  
forskyving av ansvar og oppgåver frå stat til kommune utan at det føl økonomiske ressursar med. 
Om dette likevel skjer er det viktig at dei økonomiske belastningane dette medfører vert 
kompensert. Dette er kostnader knytt til tapt arbeidsforteneste for mannskapa, økonomisk 
belastning for hovudarbeidsgjevar, opplæring, øving, utstyr, løn og sosiale utgifter for 
kommunane. 

Utover dette har Masfjorden kommune fyljande konkrete og begrunna motsegner til endringar i 
dokumentet: 

 

Økonomisk belastning for mannskapa / hovudarbeidsgjevar og kommunane (kapp. 2.1.2 – Ved å 
benytte eksisterende ressurser vil merkostnadene ved en slik ordning være begrenset) 

Talet oppdrag har så langt auka jamnleg år for år. Dette medfører, i tillegg til den psykiske 
belastninga, ei økonomisk belastning for den enkelte brannkonstabel. Nokre arbeidsgjevarar er så 
rause at dei ikkje trekkjer sine tilsette i løn, men dei fleste av mannskapa vert påført eit økonomisk 
tap ved innsats. Sjølv om mannskapa før løn frå kommunen, er denne løna oftast lågare enn den dei 
får hjå hovudarbeidsgjevar. 
Auka tal utrykkingar gjev kommunane høgare kostnader på løn og sosiale utgifter. Det er ingen 
refusjon til kommunane på denne auken i utgifter. Om kommunane skal overta eit formelt ansvar 
må det tilførast økonomiske ressursar. Dette gjeld både for å dekke utgifter med utrykkingar men 
også for å dekke kostnader knytt til øving og opplæring.  
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Kompetanse (kapp. 2.2.1 – Akutthjelpere er personell som har en definert minimumskompetanse)  
 
Akutthjelparane våre har ei basisopplæring på 16 timar. Utover dette har dei årleg trening i basal 
akuttmedisin som DHLR, behandling og handtering av blødningar, m.m. Dette er ikkje tilfredstillande 
for å handtera dei kritiske situasjonane akutthjelparane våre står overfor.  Resursar som er sett av til 
denne opplæringa og øvingar er avgrensa i konkuranse med dei mange andre oppgåvene som er 
tillagt brann og redningstenesta.  

 

Psykisk belastning på mannskapa (kapp. 2.2.2 – Akutthjelpere skal være et supplement og ikke et 
alternativ til den ordinære akuttmedisinske beredskapen i helseforetak og kommuner) 

Det var ein føresetnad for kommunane då desse inngjekk avtale om tildeling av utstyr og opplæring 
at denne tenesta skulle vera eit suplement og ikkje ei erstatning til den ordinære akuttmedisinske 
beredskapen. Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar presiserer også at akutthjelpartenesta 
skal vera eit suplement og ikkje ei erstatning, men erfaring viser at brann og redningstenesta svært 
ofte må vera i overkant lenge åleine i situasjonen, noko som kan vera belastande for 
brannmannskapa i tillegg til at det påfører kommunane større kostnader enn om helseressursane 
kom tidlegare i forløpet. 
Utkast til veileder viser til, under kappittel 2.5 (side 12) at tal frå det nasjonale hjerteregisteret  
viser til at median tid frå mottak av nødmelding ved AMK-sentralen til første helseenhet er framme 
hjå pasient er ca 9 minutter. Det er då eit paradoks å tenke på at ein i vår kommune har, i ca. 90 % 
av utrykkingane, 50 minutt frå mottak av melding til ambulansen er framme.   
I tillegg er det berre ein ambulanse i distriktet. Om denne er på tur til sjukehuset, kan det gå inntil 6  
timar før den er attende. Dette seier noko om belastninga på akutthjelparane.  Av eigne erfaringar 
er aleinetid med pasient frå 45 til 90 minuttar til ambulansen er på plass ikkje uvanleg for 
brannmannskapa i Gulen og Masfjorden. 

 

 

Saksopplysningar: 

 

Bakgrunn 
 
Med bakgrunn i NOU 2015:17 er det utarbeida eit utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar. 
Denne er no på høyring og Masfjorden kommune vil her koma med fråsegn og framlegg til  
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endringar i utkastet. 

Høyring 

Utkastet er ute på høyring med høyringsfrist 16. september 2019. 

Fakta 

Akutthjelpartenesta er ei av fleire nye oppgåver som brann og redningstenesta har fått tilført i 
seinare tid. Tenesta er ikkje omtala verken i brannlova eller forskrift om organisering og 
dimensjonering av brannvesen. 
Akutthjelpartenesta er tenkt som eit bidrag til publikum (lekfolk) sin fyrstehjelpsinnsats ved 
tidskritiske tilstandar fram til fyrste profesjonelle helseressurs er framme.  
Det er i dag ulik og uavklart juridisk tolkning av denne tenesta. Dette går på ansvar, 
minimumskompetanse og økonmiske forhold/godtgjersle knytt til denne tenesta.  

Vurdering 

Økonomisk belastning for mannskapa / hovudarbeidsgjevar og kommunane (kapp. 2.1.2 – Ved å 
benytte eksisterende ressurser vil merkostnadene ved en slik ordning være begrenset) 

Talet oppdrag har så langt auka jamnleg år for år. Dette medfører, i tillegg til den psykiske 
belastninga, ei økonomisk belastning for den enkelte brannkonstabel. Nokre arbeidsgjevarar er så 
rause at dei ikkje trekkjer sine tilsette i løn, men dei fleste av mannskapa vert påført eit økonomisk 
tap ved innsats. Sjølv om mannskapa før løn frå kommunen, er denne løna oftast lågare enn den dei 
får hjå hovudarbeidsgjevar. 
Auka tal utrykkingar gjev kommunane høgare kostnader på løn og sosiale utgifter. Det er ingen 
refusjon til kommunane på denne auken i utgifter. Om kommunane skal overta eit formelt ansvar må 
det tilførast økonomiske ressursar. Dette gjeld både for å dekke utgifter med utrykkingar men også 
for å dekke kostnader knytt til øving og opplæring.  

 
 
                         
Kompetanse (kapp. 2.2.1 – Akutthjelpere er personell som har en definert minimumskompetanse)  
 
Akutthjelparane våre har ei basisopplæring på 16 timar. Utover dette har dei årleg trening i basal 
akuttmedisin som DHLR, behandling og handtering av blødningar, m.m. Dette er ikkje tilfredstillande 
for å handtera dei kritiske situasjonane akutthjelparane våre står overfor.  Resursar som er sett av til 
denne opplæringa og øvingar er avgrensa i konkuranse med dei mange andre oppgåvene som er 
tillagt brann og redningstenesta.  

Psykisk belastning på mannskapa (kapp. 2.2.2 – Akutthjelpere skal være et supplement og ikke et 
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alternativ til den ordinære akuttmedisinske beredskapen i helseforetak og kommuner) 

Det var ein føresetnad for kommunane då desse inngjekk avtale om tildeling av utstyr og opplæring 
at denne tenesta skulle vera eit suplement og ikkje ei erstatning til den ordinære akuttmedisinske 
beredskapen. Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar presiserer også at akutthjelpartenesta 
skal vera eit suplement og ikkje ei erstatning, men erfaring viser at brann og redningstenesta svært 
ofte må vera i overkant lenge åleine i situasjonen, noko som kan vera belastande for 
brannmannskapa i tillegg til at det påfører kommunane større kostnader enn om helseressursane 
kom tidlegare i forløpet. 
Utkast til veileder viser til, under kappittel 2.5 (side 12) at tal frå det nasjonale hjerteregisteret  
viser til at median tid frå mottak av nødmelding ved AMK-sentralen til første helseenhet er framme 
hjå pasient er ca 9 minutter. Det er då eit paradoks å tenke på at ein i vår kommune har, i ca. 90 % av 
utrykkingane, 50 minutt frå mottak av melding til ambulansen er framme.   
I tillegg er det berre ein ambulanse i distriktet. Om denne er på tur til sjukehuset, kan det gå inntil 6  
timar før den er attende. Dette seier noko om belastninga på akutthjelparane.  Av eigne erfaringar er 
aleinetid med pasient frå 45 til 90 minuttar til ambulansen er på plass ikkje uvanleg for 
brannmannskapa i Gulen og Masfjorden. 

Konklusjon 
 
Masfjorden kommune tolkar at utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar legg opp til ei  
forskyving av ansvar og oppgåver frå stat til kommune utan at det føl økonomiske ressursar med. 
Om dette likevel skjer er det viktig at dei økonomiske belastningane dette medfører vert 
kompensert. Dette er kostnader knytt til tapt arbeidsforteneste for mannskapa, økonomisk 
belastning for hovudarbeidsgjevar, opplæring, øving, utstyr, løn og sosiale utgifter for 
kommunane. 

Utover dette sjå framlegg til vedtak.   

 

  

Formannskapet - 055/2019 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune tolkar at utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar legg opp til ei  
forskyving av ansvar og oppgåver frå stat til kommune utan at det føl økonomiske ressursar med. 
Om dette likevel skjer er det viktig at dei økonomiske belastningane dette medfører vert 
kompensert. Dette er kostnader knytt til tapt arbeidsforteneste for mannskapa, økonomisk 
belastning for hovudarbeidsgjevar, opplæring, øving, utstyr, løn og sosiale utgifter for 
kommunane. 

Utover dette har Masfjorden kommune fyljande konkrete og begrunna motsegner til endringar i 
dokumentet: 

Økonomisk belastning for mannskapa / hovudarbeidsgjevar og kommunane (kapp. 2.1.2 – Ved å 
benytte eksisterende ressurser vil merkostnadene ved en slik ordning være begrenset) 
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Talet oppdrag har så langt auka jamnleg år for år. Dette medfører, i tillegg til den psykiske 
belastninga, ei økonomisk belastning for den enkelte brannkonstabel. Nokre arbeidsgjevarar er så 
rause at dei ikkje trekkjer sine tilsette i løn, men dei fleste av mannskapa vert påført eit økonomisk 
tap ved innsats. Sjølv om mannskapa før løn frå kommunen, er denne løna oftast lågare enn den dei 
får hjå hovudarbeidsgjevar. 
Auka tal utrykkingar gjev kommunane høgare kostnader på løn og sosiale utgifter. Det er ingen 
refusjon til kommunane på denne auken i utgifter. Om kommunane skal overta eit formelt ansvar må 
det tilførast økonomiske ressursar. Dette gjeld både for å dekke utgifter med utrykkingar men også 
for å dekke kostnader knytt til øving og opplæring.  

 

Kompetanse (kapp. 2.2.1 – Akutthjelpere er personell som har en definert minimumskompetanse)  
 
Akutthjelparane våre har ei basisopplæring på 16 timar. Utover dette har dei årleg trening i basal 
akuttmedisin som DHLR, behandling og handtering av blødningar, m.m. Dette er ikkje tilfredstillande 
for å handtera dei kritiske situasjonane akutthjelparane våre står overfor.  Resursar som er sett av til 
denne opplæringa og øvingar er avgrensa i konkuranse med dei mange andre oppgåvene som er 
tillagt brann og redningstenesta.  

Psykisk belastning på mannskapa (kapp. 2.2.2 – Akutthjelpere skal være et supplement og ikke et 
alternativ til den ordinære akuttmedisinske beredskapen i helseforetak og kommuner) 

Det var ein føresetnad for kommunane då desse inngjekk avtale om tildeling av utstyr og opplæring 
at denne tenesta skulle vera eit suplement og ikkje ei erstatning til den ordinære akuttmedisinske 
beredskapen. Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar presiserer også at akutthjelpartenesta 
skal vera eit suplement og ikkje ei erstatning, men erfaring viser at brann og redningstenesta svært 
ofte må vera i overkant lenge åleine i situasjonen, noko som kan vera belastande for 
brannmannskapa i tillegg til at det påfører kommunane større kostnader enn om helseressursane 
kom tidlegare i forløpet. 
Utkast til veileder viser til, under kappittel 2.5 (side 12) at tal frå det nasjonale hjerteregisteret  
viser til at median tid frå mottak av nødmelding ved AMK-sentralen til første helseenhet er framme 
hjå pasient er ca 9 minutter. Det er då eit paradoks å tenke på at ein i vår kommune har, i ca. 90 % av 
utrykkingane, 50 minutt frå mottak av melding til ambulansen er framme.   
I tillegg er det berre ein ambulanse i distriktet. Om denne er på tur til sjukehuset, kan det gå inntil 6  
timar før den er attende. Dette seier noko om belastninga på akutthjelparane.  Av eigne erfaringar er 
aleinetid med pasient frå 45 til 90 minuttar til ambulansen er på plass ikkje uvanleg for 
brannmannskapa i Gulen og Masfjorden. 

 

 

Kommunestyret - 053/2019 

 

KS - behandling: 
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Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
 

 

KS - vedtak: 

Masfjorden kommune tolkar at utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar legg opp til ei  
forskyving av ansvar og oppgåver frå stat til kommune utan at det føl økonomiske ressursar med. 
Om dette likevel skjer er det viktig at dei økonomiske belastningane dette medfører vert 
kompensert. Dette er kostnader knytt til tapt arbeidsforteneste for mannskapa, økonomisk 
belastning for hovudarbeidsgjevar, opplæring, øving, utstyr, løn og sosiale utgifter for 
kommunane. 

Utover dette har Masfjorden kommune fyljande konkrete og begrunna motsegner til endringar i 
dokumentet: 

Økonomisk belastning for mannskapa / hovudarbeidsgjevar og kommunane (kapp. 2.1.2 – Ved å 
benytte eksisterende ressurser vil merkostnadene ved en slik ordning være begrenset) 

Talet oppdrag har så langt auka jamnleg år for år. Dette medfører, i tillegg til den psykiske 
belastninga, ei økonomisk belastning for den enkelte brannkonstabel. Nokre arbeidsgjevarar er så 
rause at dei ikkje trekkjer sine tilsette i løn, men dei fleste av mannskapa vert påført eit økonomisk 
tap ved innsats. Sjølv om mannskapa før løn frå kommunen, er denne løna oftast lågare enn den dei 
får hjå hovudarbeidsgjevar. 
Auka tal utrykkingar gjev kommunane høgare kostnader på løn og sosiale utgifter. Det er ingen 
refusjon til kommunane på denne auken i utgifter. Om kommunane skal overta eit formelt ansvar må 
det tilførast økonomiske ressursar. Dette gjeld både for å dekke utgifter med utrykkingar men også 
for å dekke kostnader knytt til øving og opplæring.  

 

Kompetanse (kapp. 2.2.1 – Akutthjelpere er personell som har en definert minimumskompetanse)  
 
Akutthjelparane våre har ei basisopplæring på 16 timar. Utover dette har dei årleg trening i basal 
akuttmedisin som DHLR, behandling og handtering av blødningar, m.m. Dette er ikkje tilfredstillande 
for å handtera dei kritiske situasjonane akutthjelparane våre står overfor.  Resursar som er sett av til 
denne opplæringa og øvingar er avgrensa i konkuranse med dei mange andre oppgåvene som er 
tillagt brann og redningstenesta.  

Psykisk belastning på mannskapa (kapp. 2.2.2 – Akutthjelpere skal være et supplement og ikke et 
alternativ til den ordinære akuttmedisinske beredskapen i helseforetak og kommuner) 

Det var ein føresetnad for kommunane då desse inngjekk avtale om tildeling av utstyr og opplæring 
at denne tenesta skulle vera eit suplement og ikkje ei erstatning til den ordinære akuttmedisinske 
beredskapen. Utkast til nasjonal rettleiar for akutthjelparar presiserer også at akutthjelpartenesta 
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skal vera eit suplement og ikkje ei erstatning, men erfaring viser at brann og redningstenesta svært 
ofte må vera i overkant lenge åleine i situasjonen, noko som kan vera belastande for 
brannmannskapa i tillegg til at det påfører kommunane større kostnader enn om helseressursane 
kom tidlegare i forløpet. 
Utkast til veileder viser til, under kappittel 2.5 (side 12) at tal frå det nasjonale hjerteregisteret  
viser til at median tid frå mottak av nødmelding ved AMK-sentralen til første helseenhet er framme 
hjå pasient er ca 9 minutter. Det er då eit paradoks å tenke på at ein i vår kommune har, i ca. 90 % av 
utrykkingane, 50 minutt frå mottak av melding til ambulansen er framme.   
I tillegg er det berre ein ambulanse i distriktet. Om denne er på tur til sjukehuset, kan det gå inntil 6  
timar før den er attende. Dette seier noko om belastninga på akutthjelparane.  Av eigne erfaringar er 
aleinetid med pasient frå 45 til 90 minuttar til ambulansen er på plass ikkje uvanleg for 
brannmannskapa i Gulen og Masfjorden. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft FA-S05 
 

19/558 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

063/2019 
 

Formannskapet PS 10.09.2019 

054/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Revisjon av konsesjonsvilkår knytt til Matrevassdraget i Masfjorden kommune  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Retningslinjer for revisjon av konsesjonsvilkår knytt til vassdragsreguleringslova 04.09.2019 
2012-0606_retningslinjer_for_revisjon_25mai_siste 04.09.2019 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune ber NVE om at det vert starta opp arbeid med revisjon av konsesjonsvilkåra 
knytt til Matrevassdraget. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta: 

Revisjon av vilkår i eldre vassdragsreguleringskonsesjonar er ei sentral oppgåve for 
vassdragsstyresmaktene. I 2012 kom det eigne retningslinjer frå Olje- og energidepartementet som 
vert lagt til grunn for handsaming av av slike revisjonssaker. Desse er vedlagd saka. 
 
I same dokumentet, i vedlegg 1, er det lista opp vassdrag som kan reviderast innan 2022. I 
Masfjorden kommune er det Matrevassdraget som er ført opp. 
 
I kapittel 10 i  retningslinene er saksgangen for revisjonsarbeidet vist. Her står det: 
 
«1. Krav om revisjon 
Representanter for allmenne interesser påpeker og begrunner behov for endringer/krav overfor 
NVE (vassdragsmyndigheten), eller NVE påbegynner revisjonssak der behovene allerede er 
tilstrekkelig dokumentert. 
2. Kommentering av innkomne krav 
NVE ber konsesjonæren kommentere kravene og samtidig vurdere om det finnes muligheter for 
O/U prosjekter som kan ses i sammenheng med en eventuell revisjon. 
3. Åpne revisjonssak 
NVE avgjør om revisjonssak åpnes. Denne avgjørelsen kan påklages til Olje- og 
energidepartementet. 
4. Utarbeidelse av revisjonsdokument 
Konsesjonær utarbeider revisjonsdokument etter mal (vedlegg 2). 
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5. Revisjonsdokument på høring 
NVE sender revisjonsdokumentet på høring til berørte parter. Prosess knyttet til eventuelt O/U 
prosjekt søkes samordnet med dette. 
6. Kommentering av innkomne høringsuttalelser 
NVE sender høringsuttalelsene til konsesjonær for uttalelse og kan kreve faglige 
tilleggsundersøkelser eller annet faglig relevant dokumentasjonsbehov. 
7. Innstilling til OED 
NVE oversender innstilling til OED om eventuelle endringer av vilkår, med forslag til nye vilkår. 
8. Kongen i Statsråd vedtar revisjon av reguleringskonsesjonen ved kongelig resolusjon. 
9. Konsesjonærens muligheter etter en revisjon til å si fra seg konsesjonen. 
10. Ikrafttredelse av nye konsesjonsvilkår» 
 
Det ligg føre ein NVE rapport 72/2013 som heiter: « Vannkraftkonsesjoner som kan revideres innen 
2022.» 
I denne rapporten er det gjort ein nasjonal gjennomgang og framlegg til prioriteringar av 365 
vasskraftkonsesjonar.  Føremålet med revisjonen er å forbetre miljøtilhøva i dei regulerte vassdraga. 
I denne rapporten vert det føreslått at 50 vassdrag skal ha høg prioritet for revisjon, eitt av desse 
vassdraga ligg i Masfjorden kommune, det er Matrevassdraget. På side 57 i denne rapporten er det 
ein tabell som oppsummerer grunngjevinga for prioriteringa som er gjort i Hordaland. 
 
Vurdering 

I denne saka er det ønskjeleg at det vert teke stilling til om kommunen skal krevja at NVE startar opp 
revisjon av konsesjonsvilkåra knytt til Matrevassdraget. Rådmannen ser for seg at om dette vert 
vedteke, skal det lagast ein fagleg grunngjeving av administrasjonen, og at dette vert sendt over 
saman med vedtaket. Den faglege grunngjevinga er i stor grad dokumentert i NVE rapporten nemnd 
ovanfor. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til at det vert gjort vedtak om at det skal startast opp revisjon av konsesjonsvilkåra 
knytt til Matrevassdraget. Revisjonsobjekt 403 gjeve i NVE rapport 72/2013. 

 

  

Formannskapet - 063/2019 

 

FS - behandling: 

Frode Lagnhelle (H) stilte spørsmål om  han var inhabil til å behandle denne saka. 

Formannskapet vedtok samrøystes (4 røyster) at Langhelle var inhabil og han forlot møtet. 

Saka vart drøfta. 

Formannskapet samla seg om fylgjande framlegg til tilråding:  

Masfjorden kommune startar opp arbeidet med revisjon av konsesjonsvilkåra knytt til Matre- og 
Haugsdalvassdraget. 

Framlegg om vedtak sett fram i møtet vart tilrådd til kommunestyret med 4 røyster. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune startar opp arbeidet med revisjon av konsesjonsvilkåra knytt til Matre- og 
Haugsdalvassdraget. 
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Kommunestyret - 054/2019 

 

KS - behandling: 

Frode Langhelle (H) sa han var inhabil i saka sidan han har leiaransvar i BKK. Kommunestyret vedtok 
samrøystes (15 røyster) at Langhelle var inhabil og han forlot møtet. 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes (15 røyster) vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Masfjorden kommune startar opp arbeidet med revisjon av konsesjonsvilkåra knytt til Matre- og 
Haugsdalvassdraget. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

19/590 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

055/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Referatsak  

 

Tilknytte dokument: 

1.   Fråsegn mot vindkraftutbygging 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Kommunestyret - 055/2019 

 

KS - behandling: 

Interpellasjon: 

Janne Judith K Sandnes (FrP): Interpellasjon vedr. urettmessig innkreving av barnehagebetaling 
for novemberbarn. 

Viser til svarbrev overfor frå Masfjorden kommunen der eit foreldrepar har fått medhald i at dei 
er urettmessig krevd for barnehagebetaling for perioden 15. august til 30. september 2018, då 
oppstartdato var sett til 1. november 2018. 

Dette vil truleg også gjelde fleire foreldre/føresette i Masfjorden kommune. Vil alle dei som 
urettmessig er krevd for betaling av barnehageplass få sine pengar tilbakebetalt for perioden dei 
ikkje nytta barnehageplassen? Kan vi no vere sikker på at denne praksisen om urettmessig 
innkreving av betaling for barnehageplass opphøyrer? 

 

Rådmannen svara: 

Vi har gått igjennom kva barn dette gjeld, og dei vil få refundert sine pengar. (Det gjeld ikkje 
mange). 

Sakshandsamar for opptak er kjend med desse reglane og vil no endra praksis, ein vil i tillegg vera 
i tett dialog med søkjarane 

Ønska oppstartsdato er eit punkt på søknadsskjema så dette vil vera utgangspunkt for 
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dialogen  med søkjar. Dette gjeld spesielt for 1 åringar. 

Informasjonen på kommunen si heimeside seier at ein betaler for plassen frå og med tildelt 
oppstartsdato. 1 åringar får oppstartsdato frå og med den månaden dei fyller 1 år dersom dette 
er ynskje frå søkjar. Dette vert presisert på heimesida. 

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) spurte om kommunestyret kunne få ei orientering om status for 
ungdomsrådet. 

Oppvekstleiar Rita Ludvigsen orienterte om status. 

Jon Hope (KrF):  

Handred ved trapp frå hovudvegen og opp på kyrkjegarden ved Sandnes kyrkje. 

Underskrivne vart av ein eldre person gjort merksam på at ved desse få trappetrinna ved 
inngangen til kyrkjegarden var det ingen ting å halde seg i. 

Eg gjekk opp denne vegen no 1.september, og opplevde det godt å ha ei hand å halde seg i, men 
er ein åleine, trengs det eit handred eller rekkverk å halde seg i. Eg trur ikkje det vil verta noko 
stor kostnad. 

Spørsmålet er difor: Kunne ordføraren ta dette spørsmålet vidare, og syta for at det vert sett opp 
ei rekkverk ved desse trappetrinna. 

Ordførar svar at det hadde han alt gjort. 

 

Referatsaker: 

Skriv 1: Fråsegn mot vindkraftutbygging 

 

Orientering frå ordførar: 

·  Ordførar orienterte om status for Masfjordbrua 

·   

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-202, TI-&14 
 

19/366 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

056/2019 
 

Kommunestyret PS 26.09.2019 

 

Finansrapportering pr. 31.8.2019/2.tertial 2019  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Finansrapport pr. 31.8.2019/2.tertial vert teken til vitring 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Saka vart drøfta i sist formannskapsmøte med fokus på finanssituasjonen, og spesielt uro og 
usikkerheit i finansmarknaden og evt. tiltak ein evt. bør iverksetje i den samanheng. Ein mangla data 
frå ei plassering, slik at ein ikkje kunne ferdigstille rapporten til møte 10.9.19, og saka vert difor lagt 
fram direkte til kommunestyret. Finansrapporteringa følgjer av gjeldande finansreglement, vedteke 
av kommunestyret den 20.02.2017 – pkt. 9  
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Fakta

Plasserte midlar i rente –obligasjonar og aksjefond hadde ein positiv avkastning pr. 2.tertial,

Plasseringane hadde god avkastning 1.tertial/ jan.-april 2019, ned med nær 400.000 i mai, liten
oppgang juni til utgangen av august, slik at perioden mai til utgangen av september ga ein liten
avkastning på litt over 100.000 –men på årsbasis ligg vi pr. utgangen av september med ei
avkastning på 8,35%

(Avkastning hittil i september 19 (pr. 25.9) utgjer litt over kr.300.000)

Renta ligg framleis på eit lågt nivå, til tross for tre justeringa frå Norges bank si side i 2019 med
0,25%, ligg renta no styringsrenta på 1,5%.

Utviklinga sett i forhold til rentenivå i 3 mnd. NIBOR, jamn stigning siste året –og ligg no på ca. 1,8%

Og ein forventar ei låg rente i åra framover, jf. m.a. Norges bank signal i form av styringsrente.
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Langsiktig gjeld lite eller ingen endring sidan sist rapportering. Her ligg Masfjorden lågt pr. innbyggjar 
pr. dato. Men store investeringa framover gjer at gjelda vil auke.  

Vurdering 

Det er normalt med til dels store svingingar i aksjemarknaden gjennom eit år, jf. 2018. 2019 har 
starta bra. Det skal lite til av uro rundt omkring i verden før ein får opp eller nedgang i verdien av 
plasseringane, og utfordring er å skape/ oppnå meiravkastning utover ordinær bankinnskot.  
 
Stresstest pr. 31.08.2019 er gjort ut i frå at grunnkapital/plassering er dekka opp med fondsavsetjing, 
og at det er berre reinvestert kapital som ein ikkje har fondsmidlar til å dekke. Plasseringa utover 
bankinnskot er noko Masfjorden etter kvart har mange års erfaring med, og normalt har ein oppnådd 
eit resultat som har styrka kommunerekneskapen med mellom 1-2 mill.kr. årleg, og berre unntaksvis 
har vi hatt år med negativ avkastning – som i 2018. Faren for finansuro og negativ avkastning er til 
stades, og mange omtalar den no som stor – og replassering til meir sikre plasseringa var hovudtema 
under drøftingane i formannskaet 10.9.2019. Ein har landa på å framleis stå med noverande 
plasseringa ei tid framover, og har framleis tru på meiravkastning utover bank – men det vert 
garantert svingingar.  
 

Konklusjon 
Tilrår at finansrapporteringa pr. 31.08.2019 vert teken til vitring  
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Kommunestyret - 056/2019 

 

KS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Finansrapport pr. 31.8.2019/2.tertial vert teken til vitring 
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Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 26.09.19 vert vitna: 
 

 

 

_____________________ 

Karstein Totland 

ordførar 

 

_____________________ 

Arthur Sjursen 

kommunestyremedlem 

 

_____________________ 

Frode Langhelle 

kommunestyremedlem 
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